
 

Αθήνα, 6 Απριλίου 2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

ΘΕΜΑ: «Ακάλυπτες οι καλλιέργειες εκατομμυρίων στρεμμάτων λόγω μη 

έγκαιρης εφαρμογής του Προγράμματος Χαλαζικής Προστασίας με 

εναέρια μέσα» 

 

Το Εθνικό Πρόγραμμα Χαλαζικής Προστασίας με εναέρια μέσα, έχει σκοπό 

την καταστολή του χαλαζιού και τη μείωση των επιπτώσεων στις αγροτικές 

καλλιέργειες συμβάλλοντας με αυτόν τον τρόπο στην προστασία των 

προϊόντων των παραγωγών, βασική προϋπόθεση για την οικονομική 

ανάπτυξη της υπαίθρου.  

Το Σύστημα Χαλαζικής Προστασίας με Εναέρια Μέσα εφαρμόζεται με επιτυχία 

τα τελευταία 35 χρόνια καλύπτοντας 2,7 εκατ. στρέμματα περίπου σε 

περιοχές των Περιφερειακών Ενοτήτων Πέλλας, Κιλκίς, Θεσσαλονίκης, 

Ημαθίας και Πιερίας και 2,5 εκατ. στρέμματα σε περιοχές των Περιφερειακών 

Ενοτήτων Λάρισας, Τρικάλων, Καρδίτσας και Φθιώτιδας.   

Η επιλογή των περιοχών έχει γίνει στη βάση της αξίας παραγωγής και της 

συχνότητας του φαινομένου χαλαζόπτωσης. 

Η εφαρμογή του εθνικού προγράμματος περιλαμβάνει την πρόγνωση 

εμφάνισης χαλαζόπτωσης, την παρακολούθηση των καταιγίδων με τέσσερα 

ραντάρ καιρού και σπορά των καταιγίδων από ειδικά εξοπλισμένα αεροσκάφη 

με φυσίγγια ιωδιούχου αργύρου. 

Το πρόγραμμα εφαρμόζεται κάθε χρόνο από 20 Μαρτίου έως 30 Σεπτεμβρίου 

κάθε έτους. 

Το χαλάζι κάθε χρόνο προκαλεί μεγάλες ζημιές στις γεωργικές καλλιέργειες 

της βόρειας Ελλάδας και η συνολική συνεισφορά του προγράμματος είναι 

αδιαμφισβήτητη. Τα στοιχεία δείχνουν ότι η ασφαλιστική δαπάνη του ΕΛΓΑ 

για ζημιές σε αγροτικές καλλιέργειες στις περιοχές που καλύπτονται από το 

πρόγραμμα είναι κατά 58% μικρότερη σε σχέση µε τις περιοχές που το 

πρόγραμμα δεν εφαρμόζεται.  

Η εν ενεργεία σύμβαση με την εταιρία που υλοποιεί το Εθνικό Πρόγραμμα 

Χαλαζικής Προστασίας έληξε το 2019. Φέτος ενώ η έγκαιρη εφαρμογή του 
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εθνικού προγράμματος χαλαζικής προστασίας θα έπρεπε να έχει ξεκινήσει 

από τις 20 Μαρτίου,  κάτι τέτοιο δε συμβαίνει.  Χωρίς να έχουν γίνει γνωστοί 

οι λόγοι, η διοίκηση του ΕΛΓΑ δεν έχει προχωρήσει στην υπογραφή της 

σχετικής σύμβασης για να υλοποιηθεί το Εθνικό Πρόγραμμα Χαλαζικής 

Προστασίας, παρά το γεγονός ότι η σύμβαση με την ανάδοχο εταιρεία έχει 

ελεγχθεί και έχει εγκριθεί ήδη από το Ελεγκτικό Συνέδριο. Αποτέλεσμα αυτής 

της κατάστασης είναι ότι οι καλλιέργειες εκατομμυρίων στρεμμάτων που 

εντάσσονται στο πρόγραμμα παραμένουν ακάλυπτες και  βρίσκονται στο 

έλεος χαλαζικών καταιγίδων. Ήδη μάλιστα οι πρώτες χαλαζοπτώσεις έχουν 

συμβεί,  προκαλώντας τεράστιες ζημιές στις καλλιέργειες, αφήνοντας χωρίς 

αποζημιώσεις τους παραγωγούς που υπέστησαν ζημίες, διότι οι ζημιές από 

χαλάζι σε πρώιμο στάδιο δεν καλύπτονται από τον κανονισμό του ΕΛΓΑ.  

Κατόπιν των παραπάνω ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Για ποιους λόγους έχει καθυστερήσει η υπογραφή της σύμβασης 

του Εθνικού Προγράμματος Χαλαζικής Προστασίας του ΕΛΓΑ με 

την ανάδοχο εταιρεία, παρά το γεγονός ότι έχει ελεγχθεί και έχει 

εγκριθεί ήδη από το Ελεγκτικό Συνέδριο, αφήνοντας ακάλυπτες 

τις καλλιέργειες και τους παραγωγούς ; 

2. Με δεδομένο ότι έχουν ήδη παρέλθει περισσότερες από 15 

ημέρες από την κανονική έναρξη του  Εθνικού Προγράμματος 

Χαλαζικής Προστασίας, πότε προβλέπεται να είναι σε θέση τα 

εναέρια μέσα να μπορέσουν να επιχειρήσουν πάλι; 

 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

Τζάκρη Θεοδώρα 

 

 

 


